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PAOOR.0012.4.3.2022.MAM 
 
 

PROTOKÓŁ NR 31/2022 
z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony 

Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie odbytego 
15 marca 2022 r. godz. 15:30 w Urzędzie Miejskim w Śremie 

 
 
Członkowie Komisji obecni według listy obecności. Obecnych 6 radnych.  
Nieobecny radny Zdzisław Żeleźny – usprawiedliwiony 
/Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. / 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

1. Adam Lewandowski - Burmistrz Śremu, 
2. Barbara Jabłońska - Naczelnik Pionu Edukacji i Usług Społecznych, 
3. Maria Świdurska - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie, 
4. Andrzej Mieloszyński - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Śremie, 
5. Katarzyna Baksalary – Prasa Lokalna – Tygodnik Śremski. 

/Zawiadomienia stanowią załącznik nr 2 do protokołu/ 
 

Posiedzenie Komisji rozpoczęła Zastępca Przewodniczącego Komisji – 
Lilianna Wąsik, witając wszystkich przybyłych na posiedzenie. Stwierdziła, 
że zgodnie z listą obecności na sali jest obecnych 6 członków Komisji. Komisja jest 
władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu 30/2022 z posiedzenia Komisji 
2. Informacja Policji dotycząca występowania zdarzeń związanych 

ze spożywaniem alkoholu i narkotyków. 
3. Raport   z   wykonania    w   2021   roku    Gminnego    Programu 

i Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji. 
4. Raport z realizacji w 2021 roku Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
5. Raport z realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego pn. „Program 

Zapobiegania czynnikom ryzyka szyjki macicy w gminie Śrem na lata 2018-
2021”. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
a) w sprawie przystąpienia Gminy Śrem do realizacji programu 

osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022; 
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b) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2022 – 2025. 

7. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 

Ad.1. Przyjęcie protokołu 30/2022 z posiedzenia Komisji. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji poinformowała, że protokół 30/2022 
z posiedzenia Komisji został przekazany radnym. Do protokołu nie zgłoszono 
uwag. Wobec powyższego stwierdziła, że protokół z posiedzenia Komisji został 
przyjęty bez odczytywania. 
 

Ad.2. Informacja Policji dotycząca występowania zdarzeń związanych 
ze spożywaniem alkoholu i narkotyków. 

 
Informację przedstawiła Pani Barbara Jabłońska –Naczelnik Pionu Edukacji 
i Usług Społecznych. /Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. / 
 
Dyskusja: 
Radny Tomasz Jakuszek stwierdził, że dane przekazane w informacji są 
niedokładne, mało szczegółowe co do obowiązku działania gminy w zakresie 
przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomani, ale jeżeli policja tak podała, to 
trudno mieć uwagi. Stwierdził również, że warto podkreślić, iż są to ważne dane, 
aby dostosowywać gminne programy przeciwdziałania narkomani i 
alkoholizmowi. 
 
Dyskusja została zakończona. 
 
Ad.3. Raport   z   wykonania    w   2021   roku    Gminnego    Programu 
i Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji. /Raport stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. / 
 
Dyskusja:  
Radny Tomasz Jakuszek zadał pytanie co do specyfiki działania programu, 
a pandemii korona wirusowej: jak w tej sytuacji były prowadzone działania 
profilaktyczne, czy ograniczenia korona wirusa miały wpływ na realizację 
Programu? 
Pani Barbara Jabłońska odpowiedziała, że Gminny Program został zrealizowany 
w całości. Sytuacja pandemiczna miał wpływ taki, że nie zawsze była możliwość 
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bezpośrednich kontaktów z osobami tylko za pośrednictwem portali lub 
telefoniczne. 
Dyskusja została zakończona. 
 
Ad.4. Raport z realizacji w 2021 roku Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. /Raport stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. / 
 
Dyskusja:  
Radny Tomasz Jakuszek zadał pytanie czy były problemy z realizacją Programu 
w związku z ograniczeniami wynikającymi z pandemii korona wirusa? 
 
Pani Barbara Jabłońska odpowiedziała, że wszystkie zadania jakie były rozpisane 
w związku z tym Programem również udało się zrealizować. Jedynie w programie 
dot. współpracy z organizacjami pozarządowymi nie udało się zrealizować 
wszystkich zadań. 
 
Dyskusja została zakończona. 
 
Ad. 5. Raport z realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego pn. „Program 
Zapobiegania czynnikom ryzyka szyjki macicy w gminie Śrem na lata 2018-2021”. 
/Raport stanowi załącznik nr 6 do protokołu. / 
 
Dyskusji nie było. 
 
Ad.6 Zaopiniowanie projektu uchwały: 
   

a) w sprawie przystąpienia Gminy Śrem do realizacji programu 
osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Maria Świdurska – Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Głosowanie: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6): Tomasz Jakuszek, Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Robert Piątek, 
Barbara Ratajczak, Lilianna Wąsik. 
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Komisja w głosowaniu, 6 głosami „za” – jednogłośnie, projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 

b) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Barbara Jabłońska – Naczelnik 
Pionu Edukacji i Usług Społecznych. 

Dyskusja: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał czy połączenie programów w jeden, nie będzie 
ograniczało działania żadnego z nich? 
Pani Barbara Jabłońska odpowiedziała, że wszystkie zadania, które zostały 
uchwalone dot. Programów zostały wpisane do tego projektu uchwały łącznie, 
pod szyldem jednej uchwały. 
 
Dyskusja została zakończona. 
 
Głosowanie: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6): Tomasz Jakuszek, Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Robert Piątek, 
Barbara Ratajczak, Lilianna Wąsik. 
 
Komisja w głosowaniu, 6 głosami „za” – jednogłośnie, projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie 
 
Ad.7. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
Radny Tomasz Jakuszek zadał pytanie  w sprawie pkt. 5: czy jest grupa społeczna 
przeciwna szczepieniom tak jak np. w przypadku szczepień covidowych? 
Pani Barbara Jabłońska odpowiedziała, że, w trakcie pandemii (lata 2020-2021) 
program nie był realizowany, jednakże w latach wcześniejszych realizacji 
programu nigdy nie przekroczono 70 % zaszczepionych osób, mimo że program 
jest darmowy. 
 
Radny Robert Piątek poprosił Pana Burmistrza Adama Lewandowskiego 
o przedstawienie w kilku zdaniach informacji dot. uchodźców. 
Pan Adama Lewandowski poinformował, że mimo iż minęły już 3 tygodnie od 
rozpoczęcia działań wojennych to działania pomocowe nie ustają i są bardzo 
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intensywne. Strukturalnie wiemy, że obecnie 90 % uchodźców to kobiety i dzieci, 
a pozostała część to mężczyźni po 60 roku życia. Szacujemy, że na chwilę obecną 
w Śremie może być ponad 350 osób, ale dokładne dane będziemy mieli, jak ruszy 
procedura nadawania nr PESEL. Gmina będzie realizował specustawę dot. 
uchodźców. Gmina przyjęła dzieci do szkoły i przedszkola w specjalnie 
stworzonych oddziałach w Szkole Podstawowej nr 1. Ponadto oferujmy pomoc 
prawną, kurs nauki potocznego języka ukraińskiego, tworzymy również bank 
ofert pracy, a pomoc rzeczowa cały czas jest realizowana. Stworzyliśmy miejsca 
tymczasowego pobytu w harcówce w Grodzewie oraz w Andrzejówce. Zdajemy 
sobie sprawę, że cały czas może przybywać osób. 
Pani Maria Świdurska dodała, że OPS oferuje wsparcie tłumacza, a  od dzisiaj 
wsparcie psychologa – obywatela Ukrainy. W momencie otrzymania nr Pesel 
osoby będą mogły korzystać również ze wszystkich świadczeń opieki społecznej 
tak jak obywatele polscy. Ponadto od poniedziałku zostanie uruchomiony punkt 
informacyjny z bieżącymi formami pomocy i wsparcia. 
Pan Burmistrz poinformował, że pod obrady najbliższej sesji zostały skierowany 
dwa projekty uchwał: 1. dot. zwolnienia z opłat rodzin ukraińskich za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego, 2. Projekt stanowiska w sprawie inwazji Federacji 
Rosyjskiej na Ukrainę. 
 
Dyskusja została zakończona. 

 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Zastępca Przewodniczącego 

Komisji – Lilianna Wąsik zakończyła posiedzenie Komisji, dziękując za udział 
w posiedzeniu zaproszonym gościom i członkom Komisji o godz. 16:06. 
 
 

Przewodniczyła 
Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska 
Lilianna Wąsik 

Protokołowała: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor 


